
上 海 钢 联 电 子 商 务 股 份 有 限 公 司

2023（第二届）中国钢铁海外发展论坛

邀请函

尊敬的 女士/先生：

由上海钢联电子商务股份有限公司主办，昌富利(厦门)有限公司联合主办的 “中国钢铁

海外发展论坛”将于 2023 年 4 月 19 日在厦门召开。

近年来，据不完全统计，中国钢企计划或已经在全世界至少 20 个国家进行海外建厂，来

拓宽海外市场。目前我国的海外权益铁矿产能为 1.2 亿吨/年，“十三五”时期在海外建成或

收购钢产能约 2000 万吨。在《“十四五”原材料工业发展规划》中，明确了中国钢铁工业实

现高质量发展的目标和路径。提出力争到 2025 年，钢铁工业基本形成布局结构合理、资源供

应稳定、技术装备先进、质量品牌突出、智能化水平高、全球竞争力强、绿色低碳可持续的高

质量发展格局，这也为中国钢铁行业的海外高质量发展提供了参考依据。

2023 年，在新冠疫情、区域冲突、高通货膨胀和气候变化等因素的持续影响下，中国钢

铁行业如何保持国际化定力，如何更好的在世界钢铁行业中贡献中国力量，是大型钢铁企业面

临的重要课题。

本次论坛将围绕中国钢铁行业的“海外钢铁产能布局”、“海外矿产资源开发”、“海外

基建用钢需求”、“钢铁国际贸易热点”等相关内容进行深入解读。本次论坛将吸引来自国内

大型钢铁生产企业、海外钢铁投资企业、中资海外基建企业的专家和领导，深入具体案例讨论

业内焦点问题，展望中国钢铁海外发展轨迹，探索契合新的供求环境的生产、贸易模式。

我们期待您的参与！

2023 年 2 月

上海钢联电子商务股份有限公司



一、论坛议程

2023（第二届）中国钢铁海外发展论坛

地点：厦门海悦山庄酒店 海悦厅 时间：2023 年 4 月 19 日

主题：生产 + 原料

主持人：上海钢联电子商务股份有限公司 联席董事长 总裁 高波

7：00-8：40 签到

9：00-9：20 致辞

中国钢铁工业协会 领导（拟）

世界钢铁协会 领导（拟）

建发股份钢铁集团 领导

上海钢联电子商务股份有限公司 董事长 朱军红

9：20-10：00 低碳重塑海外钢铁行业发展格局

演讲嘉宾：冶金工业规划研究院 院长 范铁军

10：00-10：30 筑梦海外 稳步推进“一带一路”钢铁产能合作

演讲嘉宾：北京建龙重工集团有限公司

10：30-11：00 聚焦海外 河钢集团国际化布局再升级

演讲嘉宾：河钢集团有限公司 海外事业部 总经理 王晶

11：00-11：30 着力构建战略性矿产资源保障体系（拟）

演讲嘉宾：国有大型矿产集团（拟）

11：30-12：00 开启南非铬资源开发新篇章

演讲嘉宾：Terris stainless COO;中钢南非有限公司 董事总经理 刘东

自助午餐

主题：需求 + 贸易

主持人：上海钢联电子商务股份有限公司 副总裁 刘静

14：00-14：30 中东地区工程与投资建设展望

演讲嘉宾：中国对外承包工程商会 副会长 于晓虹

14：30-15：00 国际工程物资绿色采购探索与实践

演讲嘉宾：大型中资海外工程承包企业

2023 年优秀钢铁进出口企业颁奖

2023 年诚信钢铁国际贸易企业颁奖

15：20-15：50 衍生品工具助力钢铁外贸转型升级

演讲嘉宾：杭州热联集团股份有限公司 高级副总裁 劳洪波

15：50-16：20 国际干散货运输市场分析与展望

演讲嘉宾：大连春安国际物流有限公司 总经理 于贵勋

16：20-17：00 2023 年国际钢铁贸易展望

演讲嘉宾：上海钢联电子商务股份有限公司 副总裁 任竹倩

2023（第二届）中国钢铁海外发展论坛鸡尾酒会（西餐）



二、收费标准

费用包含论坛期间餐饮费、资料费、会务费，不含住宿费。

4月 5日以前报名并缴费：3500 元/人 同一单位两人及以上 3000 元/人

4 月 5 日以后报名并缴费：3800 元/人

外资机构：800 美元/人

三、参会指南

会议地点：厦门海悦山庄酒店（福建省厦门市思明区环岛南路 3999 号）

会议时间：4月 18 日 10：00 - 21：00 会议报到

4月 19 日 7：00 - 20: 00 全天会议 2023（第二届）中国钢铁海外发展论坛

会议规模：300 人

* 会务组已与厦门海悦山庄酒店沟通，要求对参会代表客房、会场及公共场所认真通风消毒，

确保用餐安全健康，确保会场设施设备安全卫生。

四、住宿

如需大会安排入住会议酒店，请在会议回执上注明，并提前跟对接人员确认，否则无法为您保

留。如需入住其它酒店，请各位代表通过携程、华住会等 App 自行预订，敬请谅解。



2023（第二届）中国钢铁海外发展论坛

报名回执表

单位名称

姓 名 职 务 手 机 是否参加酒会晚宴

住宿要求

（厦门海悦山庄

酒店）

 无需主办方安排

豪华园景大床房  680元/间天（含早） 需 间

豪华园景双床房  680元/间天（含早） 需 间

高级海景大床房  800元/间天（含早） 需 间

高级海景双床房  800元/间天（含早） 需 间

入住时间  4月18日  4月19日

离店时间  4月19日  4月20日 共 晚

汇款账号

人民币账号

汇款户名：上海钢联电子商务股份有限公司

开户银行：建设银行上海宝钢宝山支行

账号：31001913100052501232

* 汇款请备注：钢铁海外发展论坛

咨询电话



Invitation to China Steel Overseas Development Forum 2023

The 2nd China Steel Overseas Development Forum, hosted by Shanghai Ganglian E-Commerce

Holdings (Mysteel) in partnership with Cheongfuli (Xiamen) Co., Ltd., will be convened in Xiamen on Apr.

19, 2023.

According to preliminary statistics, Chinese steel companies plan to build overseas plants or have done

so in at least 20 countries to broaden overseas markets in recent years. At present, China's overseas

equity iron ore production capacity is 120 million tons per year, and the steelmaking capacity built or

acquired overseas during the 13th Five-Year Plan period is about 20 million tons per year. The 14th

Five-Year Plan for the Development of the Raw Materials Industry defines the goals and paths for the

development of China's steel industry, proposing that by 2025, a new development pattern that

features a clear layout structure, stable resource supply, advanced technology and equipment,

outstanding quality and brand, high intelligence, global competitiveness, and green low-carbon

sustainability will take shape, which also offers some guide for China's steel industry overseas.

In the case of COVID-19, regional conflicts, high inflation and climate change in 2023, large steel

companies need to strengthen the international determination and contribute more Chinese strength in

the world steel industry.

The forum will focus on overseas steel capacity distribution, exploitation and utilization of iron ore,

infrastructure project needs, and latest news of global steel trade. While most attendees are based

in China, the forum has also attracted international steel traders, raw material/equipment suppliers and

international embassies in the country. This will be a valuable opportunity for all parties in the steel

industry to get together and explore new modes of production and international trade.

We look forward to seeing you at the China Steel Overseas Development Forum 2023 on Apr. 26 in

Xiamen.



Agenda

The 2nd China Steel Overseas Development Forum

Location：Haiyue Hall, Seaview Resort Xiamen

Date：Apr. 19, 2023

Topics: Production + Raw Material

Host: Shanghai Ganglian E-Commerce Holdings Co., Ltd. Co-chairman and President Bo Gao

7：00-8：40 Sign-in

9：00-9：20 Address the meeting:

China Iron & Steel Association Director (proposed)

World Steel Association Director (proposed)

C&D Steel & Iron Group Director

Shanghai Ganglian E-Commerce Holdings Co., Ltd. Chairman Junhong Zhu

9：20-10：00 Charting a New Low-Carbon Route to Reshape the Development of Overseas Steel

Industry

Guest speaker: China Metallurgical Industry Planning and Research Institute

President Tiejun Fan

10：00-10：30 Empowering Iron & Steel Capacity Cooperation between China and the Countries along

"the Belt and Road Initiative"

Guest speaker: Beijing Jianlong Heavy Industry Group Co., Ltd.

10：30-11：00 HBIS Group’s New Globalization Strategy

Guest speaker: HBIS Group Co., Ltd. Overseas Division

General Manager Jing Wang

11：00-11：30 Establishing a System of Reserves for Strategically Important Mineral Resources

(proposed)

Guest speaker: large state-owned mining group (proposed)

11：30-12：00 Charting New Paths to Exploit Chrome in South Africa

Guest speaker: Terris stainless COO

Sinosteel South Africa (Pty) Ltd. Managing Director Dong Liu

Lunch Buffet

Topics: Demand + Trade

Host: Shanghai Ganglian E-Commerce Holdings Co., Ltd.Vice President Liu Jing

14：00-14：30 An Outlook of Project and Investment in Middle East

Guest speaker: China International Contractors Association (CHINCA)

Vice Chairman Xiaohong Yu

14：30-15：00 Green Procurement in International Engineering Materials: Exploring and Implementing

Sustainable Strategies

Guest speaker: large Chinese-funded enterprise operating overseas contracting projects

https://www.agoda.com/xiamen-international-conference-center-hotel/hotel/xiamen-cn.html
https://www.agoda.com/xiamen-international-conference-center-hotel/hotel/xiamen-cn.html
https://www.un.org/esa/dsd/dsd_aofw_cc/cc_pdfs/cc_sideevent1109/Charting_carbon_route_web_final_UNDP.pdf
https://context.reverso.net/translation/english-chinese/globalization+strategy
https://context.reverso.net/translation/english-chinese/strategically+important+mineral+resources
https://context.reverso.net/translation/english-chinese/to+chart+new+paths


Outstanding Steel Import and Export Enterprise Awards in 2023

Honest Steel International Trading Enterprise Awards in 2023

15：20-15：50 Derivative to Help with Transformation and Upgrade of Overseas Steel Trade

Guest speaker: Hangzhou CIEC Group Co., Ltd

Senior Vice President Hongbo Lao

15：50-16：20 Analysis and Outlook of International Dry Bulk Transportation Market

Guest speaker: Dalian Chun An International Logistics Co., Ltd

General Manager Guixun Yu

16：20-17：00 An Outlook of Global Steel Trade in 2023

Guest speaker: Shanghai Ganglian E-Commerce Company.

Vice President Zhuqian Ren

Cocktail party

Conference Program

1. Registration Information

The registration fee is $800/pax, including the meal fees, information fees, conference fees during the forum and

does not include hotel accommodation.

2. Date and venue

Venue: Seaview Resort Xiamen, No. 3999 South Huandao Road, Siming District, Xiamen, Fujian, China

Registration Time: Apr. 18, 10:00 - 21:00

Conference Time: Apr. 19, 7:00 - 20:00

Scale: 300 attendees

* The guest rooms, venue and public places will be well-ventilated and disinfected to guarantee your health and

safety.

3. Accommodation

Be sure to state on the registration form if you booked a specific room and check with our staff.

https://context.reverso.net/translation/english-chinese/transformation+and+upgrade
https://context.reverso.net/translation/english-chinese/senior+vice+president


Registration Form

Company

Name Job Title Phone Number
Whether to Attend

the Party

Rooms in Seaview Resort

Xiamen

 No room requirements

Deluxe Garden View

King Room
 ￥680 (Include breakfasts) room(s)

Deluxe Garden View

Twin Room
 ￥680 (Include breakfasts) room(s)

Superior Sea View

King Room
 ￥800 (Include breakfasts) room(s)

Superior Sea View

Twin Room
 ￥800 (Include breakfasts) room(s)

Check-in  Apr. 18  Apr. 19

Check-out  Apr. 19 Apr. 20 night(s)

Hotline
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